
 
 
 
 
    P R O T O K OŁ  nr XLIX/10 
 
   Z przebiegu XLIX Sesji Rady Miasta i Gminy Dolsk  
   Z dnia 31 sierpnia 2010 roku  
 
 
 

Obrady  rozpoczęły się e o godz .9-tej w Urzędzie Miasta i 
Gminy  w Dolsku . 

W Sesji udział wzięło 14 radnych  / lista obecności stanowi  
zał. nr 1 do protokołu . 

 
 

W obradach uczestniczyli równieŜ   
1. Burmistrz Miasta i Gminy Henryk Litka  
2. Z-ca Burmistrza Liliana Lenarczyk Zurczak 
3.Skarbnik Miasta i Gminy ElŜbieta Juskowiak 
4.Kierownik Referatu Gospodarczego Maria Marchlewska  
  

 
 
 
    Ad.1 Otwarcie XLIX Sesji Rady Miasta i Gminy Dolsk . 
 
   Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski otworzył obrady 

XLIX Sesji Rady Miasta i Gminy  i powitał obecnych na Sali radnych 
oraz przybyłych gości . 
Na podstawie listy obecności stwierdził, Ŝe w Sesji uczestniczy 14 
radnych wobec czego Rada władna jest do podejmowania  
prawomocnych  uchwał. 
 
Następnie  Przewodniczący Rady odczytał proponowany porządek 
obrad Sesji z zapytaniem czy ktoś z radnych albo Pan Burmistrz  
Prosi o poszerzenie porządku obrad.  
W tym względzie nikt z zapytanych nie wniósł  o poszerzenie porządku 
obrad Sesji 
Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski poddał porządek obrad 
pod glosowanie .  
Porządek obrad Sesji został zatwierdzony 14 głosami . 
 
 Ad.2 Przyjęcie protokołu z obrad XLVIII Sesji Rady Miasta 
i Gminy . 
Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski zabierając głos 
stwierdził, ze protokół został sporządzony w terminie i był wyłoŜony do 
wglądu w Biurze Rady . 



Radni do protokołów nie wnieśli Ŝadnych zastrzeŜeń – protokół został 
zatwierdzony 14 głosami  
 
 Ad.3. Podjęcie uchwał w sprawach : 
 
 a/ zmiany budŜetu miasta i gminy na 2010 rok . 
 
Projekt uchwały przedstawiła Pani ElŜbieta Juskowiak Skarbnik 
Miasta i Gminy ,która w uzasadnieniu powiedziała, Ŝe zasadniczym 
celem wywołania tej uchwały to przeniesienie  środków z rekultywacji 
wysypiska śmieci i w Pokrzywnicy na dofinansowanie  budowy 
chodników przez powiat w Pokrzywnicy i Mełpinie. 
RównieŜ  w tym projekcie znalazły  się inne przesunięcia   np. dot. 
szkół ,gdzie na ich wniosek proponuje się dokonania przesunięć między 
paragrafamii . 
Wobec tego ,Ŝe radni otrzymali projekt uchwały proszę wobec tego o 
pytania dot. tego projektu uchwały  
Radny Kazimierz Pepliński – właśnie w tym projekcie w dziale  
gospodarka komunalna i ochrona środowiska  jest to przesunięcie  
100 tys. zł z tego wysypiska na chodniki ,wobec tego jaki jest termin 
wykonania tej rekultywacji . 
Burmistrz MiG Henryk Litka – moŜna to zadanie przesunąć jeszcze o 2 
lata m i wobec tego ,Ŝe jesteśmy zobowiązani wykonać chodnik 
szczególnie w Pokrzywnicy stąd projekt przesunięcia tych funduszy na 
to zadanie . 
Radna Janina Pawełczyk -  w uchwale znalazło się równieŜ 
przesunięcie 30 tys. zł  z usług na drogi gminnej  czego to dotyczy  
Skarbnik MiG El Ŝbieta Juskowiak – to jest zabezpieczenie na te 
drogi do końca roku . 
Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski poddał projekt 
uchwały pod głosowanie . 
Uchwała Nr  XLIX/216/2010 została zatwierdzona 14 glosami i 
stanowi zał.. nr 2 do protokołu . 
 
 b/ udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Śremskiemu  z 
przeznaczeniem na budowę chodnika w Mełpinie i Pokrzywnicy. 
 
Projekt uchwały przedstawiła Pani ElŜbieta Juskowiak Skarbnik Miasta 
i Gminy, która w uzasadnieniu powiedziała ,Ŝe Rada Miasta i Gminy 
Jako organ stanowiący gminy decyduje o udzieleniu pomocy 
finansowej w wysokości  32.350,-zł na budowę chodnika wzdłuŜ drogi 
powiatowej nr 4073 P  w miejscowości Mełpin oraz w wysokości 
68.600,-zł 68.600,-zł na budowę chodnika w ciągu drogi powiatowej nr 
4085 P w miejscowości Pokrzywnica . 
Podjęcie uchwały jest uzasadnione i wręcz konieczne w celu 
zwiększenia bezpieczeństwa dla pieszych poruszających  się tymi 
chodnikami . W przewaŜającej mierze są to dzieci oraz rodzice 
prowadzący dzieci do przystanków autobusowych dojeŜdŜające do 
przedszkoli i szkoły . 



Radny Kazimierz Pepliński – rozumiem ,ze w Pokrzywnicy dotyczy 
to chodnika na które zostało podpisane porozumienie w związku z 
budową  wodociągu do Mszczyczyna . 
Burmistrz Miasta i Gminy Henryk Li tka – tak do dotyczy tego 
chodnika ,gdzie porozumienie jest waŜne do 31 grudnia tego roku . 
W kwestii budowy tych chodników dzielimy się po połowie z kosztami 
z powiatem . 
Radny Ryszard Wozny  czy w tym roku będzie przy drodze do Mórki 
robiony przystanek autobusowy . 
Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski poddał projekt 
uchwały pod glosowanie  
Uchwała nr  XLIX/317/10  została zatwierdzona 14 głosami i 
stanowi zał. nr 3 do protokołu . 
 
 
 
 
 Ad.4 Interpelacje i wnioski radnych . 
 
 
 
Głos zabrał Burmistrz MiG Henryk Litka  poruszył sprawę budowy 
drogi 434 – jest juz podpisana umowa z wykonawcami na budowę tej 
drogi  i zadanie to będzie wykonywane etapowo  
Radny Jacek Woroch – nie wiem czy dobrze zrozumiałem  ale czy ta 
budowa tej drogi  obejmie cała gminę  bo to przecieŜ jest waŜne . 
Burmistrz MiG Henryk Litka   -tak droga będzie budowana na  całej 
długości naszej gminy – pierwszy odcinek to odcinek  Srem – Drzonek 
. 
Radny Jacek Woroch – wiem ,ze moŜe to juz jest za pózno ale moŜe 
by warto zwrócić uwagę aŜeby na zakręcie koło Pana Kościelniaka były 
barierki  poniewaŜ jest tam bardzo niebezpiecznie  
Druga sprawa do rozwaŜenia czy wzdłuŜ ulicy Swiętego Ducha nie 
moŜna by było podstawić ekranów ,tą ulica po chodnikach trudno się 
poruszać. 
- naleŜałoby tez zwrócić uwagę aŜeby  przepust  przy nieruchomości 
Pana Ratajczaka był zrobiony na nowo poniewaŜ widzimy ,Ŝe chociaŜ 
był wyremontowany to w tej chwili juz teŜ się psuje . 
Burmistrz Miasta i Gminy Henryk Litka  – te wszystkie uwagi juz w 
zasadzie były poruszane przy opracowywaniu projektu  budowy tej 
drogi . 
Z tego co w zasadzie uda nam się załatwić to prawdopodobnie te 
barierki ,natomiast jeŜeli i chodzi o ekrany to na tej ulicy nie jest to 
moŜliwe do wykonania z uwagi na to, Ŝe chodnika tam by juŜ wogóle 
nie było ,gdyŜ to musi być odpowiednio oddalone od drogi i to by było 
postawione na chodniku. 
Natomiast  ten przepust będzie zrobiony na nowo. 
Radna Wiesława Szermelek – poruszyła sprawę rowu okalającego 
Dolsk ,gdyŜ mieszkańcy tych ulic do których ten rów przylega skarŜą 
się ,Ŝe maja zalane ogrody ,gdyŜ rów jest niedroŜny . 



Czy jest moŜliwość wyczyszczenia tego rowu . 
Burmistrz MiG Henryk Litka  – tym powinien zając  się RZGW / 
Talaska / i na ten temat juz odbyliśmy kilka rozmów  z których nic do 
tej pory nie wynikło. 
Talaska twierdzi Ŝe nie ma na to funduszy . 
Wobec tego przeprowadziłem rozmowę z Poznaniem i wystosowałem 
w tej sprawie pismo, czekam na odpowiedz. 
Telefonicznie miałem zapewnienie ,Ŝe najbliŜszych dniach to będzie 
wykonywane . 
Będziemy nadal interweniować  i  jesteśmy skłonni coś dopłacić z 
budŜetu aŜeby to zostało wykonane . 
Radny Zyffert Marek  – wiemy, Ŝe kaŜde wioski się rozbudowują i tak 
jest w Rusocinie i naleŜy zaplanować na przyszłe lata budowę 
chodników i oświetlenia do tych nieruchomości które się rozbudowały 
Burmistrz MiG Henryk Litka  – tak uwaga taka  jest słuszna i to 
weŜmiemy pod uwagę nie tylko w Rusocinie  
Radny Bogdan Dolatowski  wiemy, Ŝe od strony Borku jest połoŜony 
asfalt  to moŜe trzeba się zastanowić na przyszlość aŜeby podciągnąć z 
naszej strony ten asfalt do Brzesnicy  było by to jakieś zakończenie . 
Burmistrz MiG Henryk Litka  – tak jest to uzasadnione i moŜe by to 
się udało zrobić z tych funduszy tzw. dojazdowych do pól. 
NaleŜy tu teŜ powiedzieć ,Ŝe powiat  chce się  tej drogi pozbyć i dać na 
gminę  ale my w takim stanie tej drogi nie chcemy  tylko po jej 
wyremontowaniu i ustalenia wszelkich granic . 
Radny Zenon Rusiak  - duŜo tu się dziś słyszy  o zalewaniu  
nieruchomości ,gdyŜ melioracja jest niedroŜna  – w samym  
Miedzychodzi –tej droga główna jest tak zrobiona ,Ŝe zalewa 
nieruchomości. 
Radny Kiel Zbigniew – wiemy jak to jest w tej chwili z melioracją  
,spółka istnieje ale nic nie wykonuje ,gdyŜ nie ma obowiązku 
przynaleŜności  do niej  
 
Następnie Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski odczytał 
pismo mieszkańców Lubiatówka a dotyczy to pobudowania  boiska 
gdzie ciągle jest spór o teren pod boisko . 
Pani Maria Marchlewska – podobne pismo wpłynęło na ręce Pana 
Burmistrza i w związku z tym zwołane jest zebranie mieszkańców  
Lubiatówka tak aŜeby definitywnie poznać opinie wszystkich 
mieszkańców . 
 
 Głos zabrała Pani Liliana Lenarczyk śurczak ,która 
poinformowała, Ŝe  obowiązkiem Burmistrza jest przedłoŜenie radnym  
sprawozdania z wykonania budŜetu za I półrocze stąd prośba do  
radnych o zapoznanie się z ta informacją. 
 
 
 
 
 
 



 
 Ad. 5 Wolne głosy i wnioski  
 
W tym punkcie obrad nikt nie zabrał głosu  
 

Ad.6 .Zakończenie obrad Sesji . 
 
 
   Przewodniczący  Rady Zbigniew Kierzkowski zabierając głos  

stwierdził ,Ŝe porządek obrad Sesji został wyczerpany wobec 
powyŜszego zakończył obrady XLIX Sesji Rady Miasta i Gminy i 
podziękował wszystkim za udział w obradach. 
 
 
Protokolant      Przewodniczący Rady  
 
Stefania Gagat    Zbigniew Kierzkowski 

 
 
 


